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Verslag schouw 6 juli 2023 transformatorstation en schakelstation  
Anderlechtlaan 250 

 

Donderdag 6 juli 2023 bezocht wethouder Duurzaamheid, energietransitie en circulaire 
economie, mevrouw Zita Pels, de locatie waar Liander en TenneT samen met Qirion 
voornemens zijn een (te) groot onderstation te bouwen ten behoeve van de te voorziene 
uitbreiding van de behoefte aan elektrische energie. Zij werd vergezeld door haar assistent 
Eline Peters, net twee weken voor aanvang van zwangerschapsverlof. De staande 
bijeenkomst zal zwaar gevallen zijn, vermoed ik. De wethouder was door het verkeer 
opgehouden en kwam een kwartier na de afgesproken tijd van 16.15 uur. 

Vanuit het stadsdeel Nieuw West was dagelijks bestuurder Sandra Doevendans aanwezig, 
die per vuurrode Saab cabriolet arriveerde, vergezeld van Nilay Aver, haar assistent. 

Door een misverstand was Joyze Hoogland reeds om 15.00 uur ter plaatse. Vanuit de 
alternatieve energievoorziening 02025 was Pauline Westendorp aanwezig. 

Van de stuurgroep Energievoorziening Amsterdam (EVA) was Gemma Nust aanwezig. Zij 
verwees voor de langere termijn plannen naar de Themastudie Amsterdam. Volgens haar is 
EVA ervoor om Liander te faciliteren. 

Van de kerngroep Ontwikkelstrategie Oeverlanden-Sloten waren aanwezig: Björn Warning 
van Nieuw en Meer, Tom Koudstaal van Vereniging “De Oeverlanden Blijven!” (VDOB!), Dick 
van der Horst van VDOB! en Nico Jansen van VDOB!.  

Als betrokken buurtbewoner was Cees Fisser aanwezig. 
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De schouw is georganiseerd door Joyze Hoogland die door beperkingen niet haar auto kon 
verlaten maar met de wethouder en anderen toch een en ander heeft kunnen bespreken. Zij 
wil vooral inzetten op energiebesparing, waar Liander en TenneT weinig voor voelen, en op 
installaties zo dicht mogelijk bij de plaats waar de energie wordt gebruikt. Ondanks 
gebrekkige informatievoorziening door Liander, TenneT en Qirion, informatie over de 
hoeveelheid MVA die naar het luchthaventerrein van Schiphol gaat, wordt geweigerd te 
geven, lijkt het er sterk op dat het een belangrijk deel van de energie van Nieuwe Meer I 
bestemd is voor de luchthaven Schiphol. Niet is duidelijk welke afspraken zijn gemaakt 
tussen de Gemeente Amsterdam en Liander hierover. Nieuwe Meer II zou voor de 
groeiplannen voor Schinkelkwartier, Verdi, Data-centrum Global Switch en onderstation 
Schipluiden nodig zijn. De stelling is dat als het transformatorstation in de Haarlemmermeer 
nabij Schiphol gebouwd wordt, NM-I voldoende capaciteit heeft voor de groei van de stad 
tot 2050. Net als VDOB! wil ze ook dat indien de bouw onvermijdelijk is dat er een dicht 
gebouw wordt neergezet waardoor het natuur- en recreatiegebied De Oeverlanden 
gevrijwaard blijft van de herrie die een transformatorstation genereert en van mening dat 
aan de randvoorwaarden van het gemeentebestuur dat alles ingepast wordt in deze 
omgeving niet kan worden voldaan. Deze argumenten heeft de VDOB! ook opgenomen in 

het beroep bij de Raad van State tegen het 
bestemmingsplan. Liander en TenneT stellen zelf in 
het locatieonderzoek van de gemeente Amsterdam 
van maart 2021 dat het terrein eigenlijk te klein is voor 
een standaard onderstation. 

Vereniging “De Oeverlanden Blijven!” heeft eerst een 
zienswijze ingediend op het plan voor wijziging 
bestemmingsplan en heeft, evenals Joyze Hoogland 
meerdere keren ingesproken bij de Commissie DC en 
RO.  Na accordering van het bestemmingsplan heeft 
de vereniging een beroep bij de Raad van State 
ingediend. De energietransitie is noodzakelijk voor een 
goed functionerende maatschappij van de toekomst 
en we hadden er rekening mee gehouden dat op het 
perceel waar van 2000 tot 2006 McDonald’s gevestigd 
was een transformatorstation bijgebouwd zou gaan 
worden dat maximaal gelijke omvang van het 
bestaande station uit 2003 zou gaan hebben. Daarmee 
zou er meer afstand tot de kavelsloten kunnen worden 
gerealiseerd dan bij NM-I het geval is. Aan de 
totstandkoming van dit station hebben we indertijd 
niet geparticipeerd door gebrek aan tijdige informatie.  

Het betreffende perceel kent een lange geschiedenis 
van planologisch gesjoemel. De agrarische 
bestemming werd geweld aangedaan door illegale 
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verharding en opslag van vrachtwagens. Daarna kwam McDonald’s met een 
gedoogvergunning voor 5 jaar met daaraan gekoppeld de eis tot herstel van de oude 
agrarische situatie door verwijdering van de verharding die op worteldoek op het maaiveld is 
aangebracht. Daar is niets van terecht gekomen door wegkijken van stadsdeel Slotervaart en 
de gemeente Amsterdam. Enkele jaren geleden kon Liander en/of TenneT het eigendom 
verkrijgen door koop, tot dan toe was het terrein in erfpacht uitgegeven door de toenmalige 
eigenaren. Uiteindelijk lijkt het erop dat dit feit van eigendom van het perceel 
doorslaggevend geweest is voor de keuze van locatie voor NM-II. Een alternatieve locatie 
ongeveer 500 meter oostelijk in de zogenaamde sporen- driehoek waar de 
hulpwarmtecentrale is gebouwd is vervallen door de onmogelijkheid de grond te verwerven, 
naar verluidt eigendom van de gemeente Amsterdam en hier woningen wilt bouwen. 
Aangezien dit terrein aan weerszijden is omgeven door spoordijken en aan de zuidzijde 
begrensd wordt door de rijksweg A4, is hinder voor de omgeving hier niet te verwachten, 
terwijl de afmetingen van dit terrein aanzienlijk groter zijn. Vanwege de tegenwoordig 
bestaande boortechniek zal de moeilijkheidsgraad van aanleg van kabels hier nauwelijks 
groter zijn dan aan de Anderlechtlaan/Oude Haagseweg. Dat bewijst ook de boring die thans 
gaande is om de kabels en gasleidingen onder het verkeersplein Badhoevedorp door te 
trekken.  

In de zienswijze van juli 2022 en in het beroep bij de Raad van State van mei 2023, stelt 
VDOB! dat er een beslissing genomen wordt die tientallen jaren consequenties zal hebben, 
hierbij is het belang van onze kinderen en kleinkinderen en nakomelingen daarvan, in het 
geding. Dat dwingt tot goede afwegingen en eisen aan de schoonheid van de op te richten 
gebouwen. De omvang en de bouwaard van de gevels doen echter het ergste vrezen. De 
uitstraling wordt die van een fors distributiecentrum met metalen golfplaat. Dat hebben de 
leden van de gemeenteraad en het college van Burgemeester en Wethouders zich 
onvoldoende gerealiseerd. Niet alles kan. Waar zoveel mensen in een dichte pakking bij 
elkaar wonen moet de kwaliteit en de schoonheid van de leefomgeving gewaarborgd zijn. 

Om de omvang van de 
plannen te illustreren waren 
een vijftal grote rode 
ballonnen opgelaten. Helaas 
gooide de straffe westenwind 
roet in het eten. Toch sloeg 
de aanwezige bouwvakkers 
enigszins de schrik om het lijf. 
Onder geen beding mochten 
we het terrein op. Doordat ze 
hun hek hadden stuk gereden 
had dat heel goed gekund, zeker toen hun werkdag erop zat en ze huiswaarts keerden. Alle 
aanwezigen hebben vanaf de Anderlechtlaan en vanaf de Oude Haagseweg de zaak bekeken. 
VDOB! bepleit handhaving van de begroeiing van de Molenwetering, waardoor het terrein 
nog enigszins aan het oog wordt onttrokken. Extra water om een slootdemping tussen het 
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Gasunie-terrein en het transformatorstation mogelijk te maken kan in onze ogen geen 
genade vinden, net zomin als een extra ontsluiting met een dam door de Molenwetering. De 
bestaande dam naar het Gasunie-terrein kan prima ook door Liander/TenneT benut worden. 
Er is tenslotte ook al een grote ontsluiting vanaf de Anderlechtlaan, waar een lelijk 

industrieel hek staat. Illustratief voor de esthetische opvattingen 
van de elektrabedrijven, ook hoe ze hun erf beheren. 

De wethouder wil, alvorens de bewoners erbij te betrekken, een 
maquette laten maken van de voorgenomen bouwvolumes en de 
directe omgeving. Die was eerst toegezegd, daarna werd die 
door EVA geweigerd, en na druk van vooral Joyze Hoogland weer 
toegezegd door Zita Pels. Op basis van de maquette kan men een 
beter inzicht verkrijgen en de vraag beantwoorden of inpassing 
in de omgeving mogelijk is. Als wethouder Duurzaamheid, 
energietransitie en circulaire economie rust hiertoe de morele 
plicht op haar schouders.  

Een plezierige bijeenkomst, ook al was het staande. Ook werd 
gewezen op de schoonheid van de oude Riekerpolder, waar niet 
iedereen oog voor heeft. 

De ballonnen gingen mee naar het depot waar ze nog twee 
dagen vrolijk aan het NME-centrum ‘De Waterkant’ dansten in de 
wind, alvorens leeg te lopen. 

 

 

Amsterdam, 17 juli 2023 

Nico Jansen 


	Verslag schouw 6 juli 2023 transformatorstation en schakelstation  Anderlechtlaan 250

